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استقلال

سعادتمند و خلیل زاده فریادهای شان را در باشگاه بزنند نه رسانه ها 

زرینچه:ازاستراماچونیکاریادگرفتم،امانبایدسرپرستمیشدم

مظلومی:زمینانقلاب
مناسبتمریننیست!

اســتقلال  مدیــران  درگیــری  میــان  در 
کســی حواســش به کم و کاســتی ها نیســت! 
خودشان  می کنند  سعی  استقلال  مسئولان 
را قهرمانــان تیــم نشــان دهنــد و در فضــای 
افزایــش  را  هواداران شــان  تعــداد  مجــازی 
دهنــد، اما همیــن مدیــران به ظاهر دلســوز 
ظاهــر  کــه  می شــود  معلــوم  بعــد  چنــدی 
به گونه  پــرده  پشــت  وگرنه  دارنــد  دلســوزی 
اســت  کافــی  می کننــد!  صحبــت  دیگــری 
درگیــری بیــن دو نفــر از مدیــران پیــش آید 
آن وقت چنان پته هم را روی آب می اندازند 
روزهــا  ایــن  می شــوند!  شــوکه  همــه  کــه 
اســتقلالی ها از شــرایط زمیــن تمرینی خود 
اصلًا راضی نیســتند اما بعید اســت حواس 
فعلًا  باشد!  مســأله  این  به  اســتقلال  مدیران 
سرگرم افشــاگری و دعوا در رســانه هستند تا 
اینکه شرایط مناســبی برای تمرین استقلال 
سرپرســت  مظلومــی،  پرویــز  کننــد.  مهیــا 
خصــوص  در  گذشــته  روز  امــا  اســتقلال 
اینطور  استقلال  تیم  تمرین  زمین  مشکلات 
آب و هوایــی  شــرایط  بــه  توجــه  »بــا  گفــت: 
زمیــن  داریــم.  زمیــن  مشــکل  فصــل،  ایــن 
مجموعــه ورزشــی انقلاب با توجــه به آنکه 
پیمانــکار به تعهداتــش عمل نکــرده اصلًا 
مظلومی  نیست.«  تمرین  برگزاری  مناسب 
تمرینــی  زمیــن  مــورد  در  حرف هایــش 
استقلال را اینطور ادامه داد: »در حال تلاش 
هستیم و دو یا سه زمین تمرین را مدنظر قرار 
داده ایم کــه با توجه بــه اینکه هنــوز قرارداد 
رســمی برای مشخص شــدن زمین تمرینی 
آنها  از  نامی  نمی توانم  فعلًا  نبســته ایم  تیم 
ببــرم.« امــا طی روزهــای اخیــر عکس های 
منتشرشــده از پیراهــن اســتقلالی ها اخبــار 
حاشــیه ای زیادی را بــرای این تیــم به وجود 
آورد کــه سرپرســت اســتقلال در خصــوص 
البسه این تیم اینطور توضیح داد: »با تلاش 
حامــی مالــی باشــگاه فعــلًا پوشــاک تیــم 
تهیه شــده و با یک تولیدی داخلــی قرارداد 
چهارم  هفته  تا  فراوان  به احتمال  و  بسته ایم 
بــا همین البســه به میــدان خواهیــم رفت و 
حامی مالی در تلاش اســت مشکلات البسه 

و پوشاک تیم را برطرف کند.«

 اردوگاه آبی

پرســپولیس  بــازی  لغو  دربــاره  بحثــی 
بــه راه افتــاده که واکنش ســرمربی اســتقلال 
در  فکری  محمــود  اســت.  داشــته  به دنبال  را 
لغو  بــرای  »تصمیمــی  می گویــد:  بــاره  ایــن 
مســابقات  اســت  قرار  اگر  نگرفته اند.  بازی ها 
را تعطیل کننــد، همه بازی ها باید لغو شــود. 
پرســپولیس  آســیایی  بازی هــای  بحــث  اگــر 
مطرح باشــد، بایــد کمــک کنند ایــن تیم در 
خود  آســیایی  مســابقه  بــرای  خوبی  فضــای 
آماده شــود، امــا اگر بحــث کرونا باشــد، باید 
یک ســری  کننــد.  تعطیــل  را  بازی هــا  همــه 
شایعات مطرح شد، اما خدا را شکر فکر کنم 
بازی ها برگزار می شــود. اگر مســابقات برگزار 
شــود، برای ورزشــکاران خوب اســت و شــور 
و نشــاطی هــم در جامعــه شــکل می گیرد.« 
فکری وقتی با ســؤالی درباره تقابل با نکونام 
کــه هم شــماره او در اســتقلال بــوده مواجــه 
می شــود ایــن پاســخ را می دهــد: »امیدوارم 
بین شــماره 6هــا، اخــلاق برنده شــود. از این 
بازی ها هر ســال داریم و چیزی که باید بماند، 
بحث منش های پهلوانی و دوســتانه اســت. 
امیدوارم بازی در فضای خوبی برگزار شود.« 
صحبت های  از  دیگــری  بخــش  در  اما  فکری 
خود به شــکل علنــی با سیاســت گذاری های 
باشــگاه مخالفت می کند تا مشــخص شــود 
برخی در باشگاه استقلال با او همسو نیستند. 
سرمربی استقلال می گوید: »ای کاش این کار 

انجام نمی شد، چون خودم اعتقادی ندارم. 
کمــک داور  بودن  بــا  دنیا  داورهــای  بهتریــن 
ویدئویی باز هم اشــتباه می کنند. اشتباهاتی 
شــاید در دیدارهــای قبلــی بــوده باشــد، امــا 
در مجمــوع بایــد ســعی کنیــم آرامــش را به 
داوران بدهیــم تــا آنها در فضــای بدون تنش 
و  داریم  باوجدانــی  داوران  مــا  کنند.  قضاوت 
بوده  قضاوت شــان  در  عمدی  نمی کنــم  فکر 
باشــد. داوران بــا بجــا ســوت زدن خودشــان 
می توانند به خوب بازی کردن ما کمک کنند 
و ما هــم می توانیم بــا اعتــراض نکردن های 
بیجا باعث شــویم داوران خوب سوت بزنند. 
یکدیگر  به  رسانه ای  نیستم  علاقه مند  خودم 
اعتراض کنیم. اگر اعتراض و انتقادی هســت 
با خودشــان می توان تلفنی مطــرح کرد یا به 
کمیتــه داوران بگوییم. رســانه ای کــردن این 
کار قشــنگ نیســت. از هواداران می خواهیم 
بــا  بگذارنــد.«  احتــرام  داوران  قشــر  بــه 
دربــاره  فکــری  صحبت هــای  بــه  توجــه 
منتظــر  بایــد  باشــگاه  سیاســت گذاری های 
واکنــش باشــگاه اســتقلال بــه ایــن موضوع 
باشــیم. اینکه چه دلیلی دارد بدون خواست 
داوران  علیــه  دســتیارانش  و  فکــری  محمود 
جبهه گیری می شــود خود ســؤالی اســت که 
مدیــران اســتقلال بایــد بــه آن پاســخ دهند. 
احتمــالًا مشــکل از مدیریــت رســانه ای ایــن 

باشگاه است که با فکری هماهنگ نیست.

فکری مخالف سیاست گذاری های باشگاه استقلال

چراعلیهداورانجبههگیریمیکنید؟!

واکنش روز

مصاحبه و خبر

نوشتعکـس

فرشید اسماعیلی باید 
سرعتش را بیشتر کند 
و گرنه ممکن است 
بازیکنان جدید جای 
او را در ترکیب اصلی 
بگیرند. این یک 
هشدار جدی است.

وهمچنان 
امیدوار به دیدن 
شجاعیان در 
ترکیب اصلی 
استقلال. او 
دوباره بازگشته اما 
همچنان تردیدها 
درباره آینده او 
در استقلال ادامه 
دارد.

شیخ دیاباته 
احتمالا اسلحه 
پنهان سرمربی 
استقلال در اهواز 
خواهد بود. دیاباته 
حتی برای دقایق 
کوتاهی هم بازیکن 
خطرناکی است. 
این را نکونام هم 
می داند.

آخرین تمرین 
استقلال 
به رغم برخی 
آسیب دیده ها و  
آنها که به کرونا 
مبتلا شده اند 
شاداب بود. آبی ها 
برای پیروزی در 
اهواز عزم خود را 
جزم کرده اند.

کنــار  در  کار  تجربــه  کــه  حالــی  در  زرینچــه  جــواد 
اســتراماچونی را مفید می داند اما بر این باور اســت که 
نباید به عنوان سرپرست در استقلال فعالیت می کرد. او 
بعد از یک تجربه مدیریتی دیگر دوباره به فکر بازگشــت 
به زمین چمن افتاده و قصد دارد مربیگری کند. زرینچه 
که از نوادر تاریخ فوتبال ایران محســوب می شــود براین 
باور است طی سال هایی که پست های مدیریتی باشگاه 
استقلال را پذیرفته به لحاظ فوتبالی متضرر شده است. 
احتمالًا دیگر آقاجواد را در پست های اجرایی نخواهیم 
دید. او حتی انتخاب اخیر باشــگاه اســتقلال را هم قبول 
نکرده و قصد ندارد در کمیته فنی این باشگاه به فعالیت 
بپردازد. زرینچــه عزمش را جزم کرده تا دوباره مربیگری 

کند.

از ســوی باشگاه استقلال رسماً اعلام شد شما، علی 
جباری، نصرالله عبداللهی، جــواد قراب، بهتاش فریبا، 
محمد نوری و خسرو حیدری به عنوان عضو کمیته فنی 

استقلال برگزیده شده اید.
من اصلًا در جریان این خبر نیستم و نمی دانم چرا 
بــدون اینکه با مــن هماهنــگ کنند یا نشســتی بگذارند 
نامم را در لیست کسانی گذاشتند که قرار است به عنوان 
کمیتــه فنــی در باشــگاه اســتقلال فعالیت کننــد. برای 
خودم هم عجیب اســت که چرا چنین تصمیمی گرفته 

شده و هیچ هماهنگی با من نشده است.
اگر هماهنگی شود در کمیته فنی استقلال فعالیت 

می کنید؟
مــن گرفتاری هــای خــاص خــودم را دارم و دیگــر 
دوســت ندارم وارد این حوزه ها شــوم. بــرای افرادی که 
قرار اســت در کمیته فنی حضور داشته باشند هم آرزوی 
موفقت می کنم. امیدوارم بتوانند برای اســتقلال مفید 
باشــند، اما من دیگر در این سمت ها قرار نمی گیرم. این 
عزیزانــی که اسم شــان را آوردید همگی از دوســتان من 
هســتند و امیــدوارم بتوانند باری از روی دوش اســتقلال 
بردارند اما من در حال حاضر نمی خواهم در این بخش 

از باشگاه فعالیت کنم.
شــما در حالی ابــراز بی میلی می کنید کــه تا همین 
چند مــاه پیــش به عنــوان سرپرســت اســتقلال در کنار 
اســتراماچونی فعال بودید، چه شــده که دیگر دوســت 

ندارید در پست های اجرایی باشگاه مشغول باشید؟
همان زمان هم که قبول کردم سرپرست تیم باشم 
به خاطر وجود استراماچونی بود. می خواستم کار فنی 
یاد بگیرم. به هر حال اســتراماچونی مربی بزرگی است 
و در تیم هــای مطــرح مربیگری کــرده و از لحاظ تجربی 
شرایط متفاوتی در قیاس با مربیان ایرانی داشت. وقتی 
بــه من گفتنــد ســرمربی تیم اســتراماچونی اســت و آیا 
پســت سرپرســتی را قبول می کنم درنــگ نکردم چون 

می خواســتم کار فنی یاد بگیریم، برای همین پذیرفتم 
کنار استراماچونی باشــم. فکر می کنم حدود 7 ماه شد 

که من در کنار استراماچونی کار کردم.
در ایــن مــدت که کنــار اســتراماچونی بودیــد گفته 

می شد در مسائل فنی هم مشارکت دارید.
همینطــور اســت. مــن گاهــی کمــک می کــردم و 
خوشــحالم در این مدت که استراماچونی روی نیمکت 

بود با هم همکاری کردیم.
بــه نظر می رســد قصــد دارید دوبــاره بــه مربیگری 

بازگردید؛ همینطور است؟
بلــه، مــن بارهــا در پســت های اجرایی به باشــگاه 
اســتقلال کمک کردم؛ حتی در هیأت مدیــره هم بودم. 
زمانــی کــه اســتراماچونی ســرمربی بــود قلباً دوســت 
نداشــتم با چنین پســتی در اســتقلال فعالیــت کنم اما 
از طرفــی نیــاز باشــگاه را می دیــدم و از ســویی هم خود 
اســتراماچونی کــه می شــد در کنــارش کار یــاد گرفــت، 
بنابرایــن قبــول کردم سرپرســت تیم باشــم. مــن بابت 
حضــور در چنین پســتی ضررهــای مالی زیــادی کردم. 
بــه قول معــروف دوزار هــم گیر مــا نیامــد از آن طرف از 
جیب هم برای باشگاه مایه گذاشــتم. البته جای گله ای 
نیست. من باشگاهم را دوست دارم و اگر هم کاری کردم 
برحســب وظیفه بوده امــا دیگر نمی خواهــم در چنین 

پست هایی فعالیت کنم.
به عقب برگردیــد. با وجود حضور اســتراماچونی 

آیا باز هم قبول می کنید سرپرست تیم باشید؟

از این لحــاظ که کنــار اســتراماچونی چیزهایی یاد 
گرفتم خوب بود، اما با تجربه امروز اگر به عقب برگردم 
باز هــم قبول نمی کنم چون مســائلی به وجــود آمد که 
من را بشــدت آزرد. به هر حال کار من مربیگری است و از 

اول هم اشتباه بود که وارد این پست ها شدم.
چــه چیزی باعــث شــده دوباره فکــر مربیگــری به 
ســرتان بزنــد؟ بی ثباتی در باشــگاه اســتقلال یا مســائل 

دیگر؟
بــه هــر حــال قبــول پســت هایی مانند سرپرســتی 
حواشــی خــاص خــودش را دارد. جنــس من امــا با این 
کارها چندان سازگار نیست. الان وقتی به دور و برم نگاه 
می کنــم می بینم خیلی از هم بازی هــای قدیمی من که 
از لحــاظ فوتبالی از مــن پایین تر بودند دارنــد مربیگری 
می کننــد اما مــن زمــان قابــل توجهــی را با حضــور در 
پست های اجرایی از دســت دادم. البته هیچ وقت قبول 
این پســت ها خواســت قلبی مــن نبود و نیتــم کمک به 
باشــگاه بود و نــه چیز دیگــری. اما بــه هر حــال از لحاظ 
می خواهــم  الان  و  خــوردم  لطمــه  مربیگــری  جایــگاه 

جبران کنم و به مربیگری برگردم.
زمانــی کــه شــما سرپرســت تیــم بودیــد حواشــی 
متعددی بــه وجود آمد؛ چیزی شــبیه آنچــه اخیراً میان 
ســعادتمند و خلیــل زاده رقــم خــورد. چــرا همــواره در 
باشگاه استقلال شاهد تنش هایی از این جنس هستیم؟ 

اشکال کار کجاست؟
من همیشــه گفته ام اگر دو مســئول باشــگاه با هم 

اختلاف دارند نباید اجازه دهند این مســائل به رسانه ها 
کشیده شــود. باشگاه استقلال باشــگاه بزرگ و باهویتی 
اســت و نباید مســائل داخلــی و درونــی خانوادگی اش 
به بیرون کشــیده شــود. مــن اصلًا ایــن اتفاقــات را تأیید 
نمی کنم و اعتقاد دارم مســئولان باشــگاه استقلال باید 
صبــوری کنند و اجازه ندهند حاشــیه وارد تیم شــود. اگر 
گله ای هســت و اگــر با هم مشــکلی دارند بایــد در همان 
باشــگاه حل کنند. به قول معروف داد و بیدادهای شــان 
را داخــل باشــگاه بزننــد و اجازه ندهنــد این مســائل به 
بیرون کشیده شــود و بهانه دســت این و آن دهد. چنین 
رفتاری از سوی مســئولان باشگاه استقلال همچون تف 
ســربالا می ماند و یــک خودزنی اســت. چرا بایــد کار به 
اینجا بکشــد که دو مســئول اینطور با هم حــرف بزنند؟ 
امیدوارم دیگر شــاهد این مسائل نباشــیم چون به تیم 

ضربه وارد می کند.
دلیــل نگرانــی بســیاری از کارشناســان هــم همین 
اســت که دوباره اتفاقاتی مشــابه این در جریان بازی ها 
رخ دهــد و تیم از حرکت بایســتد؛ درســت مانند فصل 
قبل که همین اختلاف ها بزرگتریــن لطمه را به تیم وارد 

کرد.
جــزو  مرفــاوی  صمــد  و  فکــری  محمــود  ببینیــد 
دلســوزترین اســتقلالی ها هســتند و باید فضا را برای کار 
آنها مهیا کرد. نباید کاری کنند مربیان اســتقلال دلســرد 
شــوند. فکری، مرفاوی و دیگر دوســتان که در اســتقلال 
فعالیت می کنند مشغولیت های خود را دارند و نباید با 

ایجاد چنین فضای تشنج آمیزی آنها را از مسیر منحرف 
کرد.

آینــده اســتقلال را با فکــری و این بازیکنــان چطور 
ارزیابی می کنید؟ آیا امیدی به قهرمانی هست؟

محمــود از جنس اســتقلال اســت. او و مرفــاوی از 
دلســوخته های این باشگاه هستند و ســرد و گرم بسیاری 
و  ریــز  و  حواشــی  تمــام  صمــد  و  محمــود  چشــیده اند. 
درشــت های این باشــگاه را می شناســند. آنها بچه های 
ایــن باشــگاه هســتند و مــن اعتقــاد دارم اگــر بــه این دو 
کمک شــود می توانند در اســتقلال به موفقیت برسند. 
مربــی پاکی همچــون فکری نیــاز به حمایــت دارد. من 
نســبت به این تیم امیدوارم چون هــم کار خوبی دارد و 
هم بازیکنــان باغیرتی کــه می توانند از پــس کار برآیند. 
فقــط باید فضا را بــرای آنها فراهم کرد تــا از جاده اصلی 

منحرف نشوند.
پیش از نقل وانتقالات چشــمی و کریمی از استقلال 
جدا شــدند. این جدایی ها آیا نتیجه گیری در استقلال را 

مختل نمی کند؟
بــر خــلاف برخی کــه اعتقــاد دارنــد ایــن بازیکنان 
نباید از اســتقلال می رفتند امــا من بر این بــاورم که باید 
از چنیــن تفکری دوری کــرد. هم چشــمی و هم کریمی 
جزو سرمایه های استقلال هســتند که بعد از رشد در این 
باشــگاه به تیم های خارجی رفتند. ما باید از حضور آنها 
در دیگــر تیم ها اســتقبال کنیم چــون به نفــع بازیکنان 
اســت. البته باید فراینــدی هم ایجاد شــود کــه از انتقال 
بازیکــن درآمدزایــی شــود. بــه هر حــال آنهــا بازیکنان 
بزرگی بودند و خواهان داشــتند. اســتقلال هــم نباید از 
جدایی ســتاره هایش دلسرد شــود. تا بوده همین بوده. 
بازیکنــان زیادی به این باشــگاه آمده انــد و رفته اند. من 
فکر می کنم محمود می توانــد تیم را با همین بازیکنان 
خــوب جمع و جــور کند به شــرط آنکــه حمایت شــود. 
اســتقلال  در  بازیکنانی  دارد.  خوبــی  تیم  الان  اســتقلال 
هستند که می توانند شرایط را تغییر دهند و جای رفته ها 
را پر کنند. ما نباید از جدایی بازیکنان بترســیم. استقلال 
باشــگاه بزرگی اســت کــه بــرای بازیکنــان فرصت های 
بســیار خوبی را پدید می آورد. بازیکنــان جدید هم باید 
به خوبی از این مجال اســتفاده کنند و از اســتقلال به تیم 

ملی برسند و در نهایت لژیونر شوند.
آینــده تیــم ملــی را بــا اســکوچیچ چطــور ارزیابی 

می کنید؟
زمانــی کــه اســکوچیچ ســرمربی تیم ملی شــد به 
نظــر می آمد گزینــه بهتری نســبت به این مربــی وجود 
نداشــت. آن زمان بر ســر انتخاب اســکوچیچ حواشــی 
زیادی به وجــود آمد. هنوز هم خیلی هــا منتقدند اما ما 
در درجه اول باید تیم ملی کشــورمان را دوســت داشــته 
باشــیم و دعا کنیم این تیم از شرایط سخت و پیچیده ای 
که برایش ایجاد شــده ســربلند بیرون بیاید. کار ســختی 
در بازی های باقی مانده داریــم اما انتظار دارم این تیم از 
گروه صعود کنــد و بتواند به مراحل بالاتر برســد، چون 

حذف در این مرحله بسیار دردناک است.

ســابق  مهاجــم  اکبرپــور،  علیرضــا 
ایجادشده  حواشــی  خصوص  در  اســتقلال 
در این باشــگاه اینطور می گویــد: »مدیرانی 
که به اســتقلال آمده اند باید شــأن و احترام 
هــواداران را نگــه دارنــد. اســتقلال باشــگاه 
کوچکــی نیســت کــه بــا آن اینگونــه رفتــار 
شــود و این صحبت ها را مطــرح کنند و تیم 
را مثــل همیشــه به حاشــیه ببرنــد. آقایان با 
استقلال  ملی درباره  در رســانه  اجازه ای  چه 
اینگونــه صحبت می کننــد؟ چطور به خود 
همه  این  که  می دهند با آبروی تیمــی  اجازه 
هــوادار دارد بازی کنند؟ من واقعاً متأســفم 
بــرای مدیرانی که شــأن و منزلت باشــگاه را 
پایین می آورند و در ایــن میان این هواداران 
اســتقلال هســتند کــه ضربــه می خورنــد.« 

چیــز  »همــه  می گویــد:  ادامــه  در  اکبرپــور 
برای مردم ثابت شــده اســت، نیــازی به این 
کار ها نیســت. هواداران و مــردم همه چیز را 
می داننــد. اینکه مدیــران رودرروی هم قرار 
بگیرند و حیثیت باشــگاه را زیر سؤال ببرند، 
زیبنده باشــگاه بزرگ استقلال نیست.« این 
بازیکــن قدیمــی در خصــوص دیــدار پیش 
روی اســتقلال مقابــل فولاد خوزســتان هم 
می گوید: »استقلال در بازی اول بسیار خوب 
کار کرد، اما اگر مدیران قبلــی و جدید اجازه 
بدهند، این تیم نفســی بکشــد و بــه روز های 
خوبش بازگردد. فولاد تیم خوبی اســت که 
از فصل پیــش نکونام را به عنوان ســرمربی 
در اختیار دارد و ایــن فصل هم نقاط ضعف 

خود را ترمیم کرده است.«

برگــزاری  از  پــس  و  پیــش  مــاه  چنــد  از 
آســیا،  قهرمانــان  لیــگ  رقابت هــای 
متعددی  جلســات  اســتقلال  پیشکســوتان 
با وزیــر ورزش یا نماینــدگان او برگزار کردند 
و در مورد مشــکلات اســتقلال بــه گفت وگو 
پرداختند. جلســات پیشکســوتان سال های 
دور و نزدیــک اســتقلال در مورد مشــکلات 
این تیــم، انتخاب ســرمربی و مســائل دیگر 
برگــزار و مقرر شــد از میــان این افــراد، چند 
فنــی  کمیتــه  در  حضــور  بــرای  پیشکســوت 
باشــگاه اســتقلال انتخــاب شــود. بالاخــره 
مددی  احمــد  هفتــه،  چندین  گذشــت  بــا  و 

اعضــای کمیتــه فنی باشــگاه اســتقلال را از 
میان پیشکســوتان ایــن تیم انتخــاب کرد تا 
آنهــا به صــورت رســمی کار خــود را در ایــن 
باشگاه آغاز کنند. بنابر اعلام رسمی مددی، 
عبداللهی،  نصــرالله  جبــاری،  علــی  آقایان 
جــواد قراب، بهتــاش فریبا، جــواد زرینچه، 
محمــد نــوری و خســرو حیــدری به عنــوان 
منصوب  باشــگاه  ایــن  فنی  کمیتــه  اعضای 
شــدند تا کار خود در این باشگاه را آغاز کنند. 
البتــه هیچــگاه کمیته هــای فنــی اســتقلال 
دوام چندانی نداشته اند و خیلی زود منحل 

شده اند!

اعضــای  از  یکــی  عبدیــان،  مهــدی 
درگیــری  دربــاره  اســتقلال  هیأت مدیــره 
رئیس  خلیــل زاده،  اســماعیل  بیــن  لفظــی 
هیأت مدیــره باشــگاه و احمد ســعادتمند، 
مدیرعامل پیشــین اســتقلال در یک برنامه 
تلویزیونــی، اینطــور می گویــد: »مــن قصد 
انجام مصاحبه نــدارم، چراکه آقای حجت 
و  اســت  هیأت مدیــره  ســخنگوی  نظــری، 

ایشان در رابطه با مســائل مختلف استقلال 
صحبــت می کنند امــا یک خواســته از همه 
استقلالی ها دارم و اینکه سکوت کنند تا تیم 
امســال بهترین نتایج را بگیــرد.« این عضو 
هیأت مدیره استقلال حرف هایش را اینطور 
اســتقلال  آرامش  »به خاطر  می دهد:  ادامه 
همه  از  و کســب نتایــج خــوب توســط تیــم 

خواهش می کنم سکوت کنند.«

اکبرپور:مدیراناستقلالباآبرویتیمبازیکردند!

انتخابکمیتهفنی

توصیهبهسکوت

مصاحبه

حمیدرضا   عرب       

آرش رضاوند روز گذشته نتوانست با استقلالی ها 
تمرین کند. البته رضاوند دلیــل تمرین نکردن خود را 
ســرماخوردگی اعلام کرد بــه همین دلیــل هم خیلی 
زود جمع اســتقلالی ها را ترک کرد. اما اینطور که گفته 
می شــود رضاونــد هــم مشــکوک به ابتــلا بــه بیماری 
کروناســت و ایــن احتمــال وجــود دارد کــه تســت این 
بازیکن هم مثبت اعلام شود. مثل اینکه چندی پیش 
او به همراه چند تن از دوستان خود به استخر رفته بود و 
این احتمال وجود دارد که رعایت نکردن پروتکل های 
بهداشتی باعث شــده رضاوند در آستانه بازی حساس 
با فولاد کرونــا بگیرد. این روزها شــرایط خوبــی از نظر 

بیمــاری مــوذی کرونــا در کشــور حاکــم نیســت و آمار 
مرگ و میرها باعث شــده ســتاد مبارزه با بیماری کرونا 
قوانین ســخت تری را نســبت به گذشــته اعمــال کند؛ 
تعطیلی دو هفته ای برای مشــاغل مختلف هم بیانگر 
همین مسأله اســت. در چنین شــرایطی اما هنوز هیچ 
تصمیم قطعی برای لیگ برتر گرفته نشده و همچنان 
تعطیلــی  بــدون  را  لیــگ  دارد  قصــد  لیــگ  ســازمان 
برگــزار کند. اگــر در ایــن میان هــم بازیکنــان حرفه ای 
فکــر نکرده و ســاز خودشــان را کــوک کننــد در نهایت 
تیم لطمه زیــادی می خورد. نادری و موســوی پیش از 
این کرونــا گرفتند و به احتمــال زیاد رضاونــد نیز با این 
مشکل روبه رو است. اســتقلال در بازی اول خود برنده 
شــد و فکری درصدد اســت مچ نکونام را نیــز در اهواز 
بخواباند، اما برای پیروزی در اهواز با مشکلاتی از قبیل 
نداشــتن چند بازیکــن کلیــدی مواجه اســت. از وقتی 
بیمــاری کرونا شــیوع پیدا کرده علاوه بــر مصدومیت، 
مبتلا شــدن بازیکنان به ایــن بیماری هم تیــم را دچار 
مشکل می کند. بســیاری از کارشناسان معتقدند لیگ 
برای اســتقلال از بازی با فولاد شروع می شود و این تیم 
باید در اهواز نتیجه بگیرد تا مشــخص شــود شاگردان 
فکــری در فصــل بیســتم گام بزرگــی بــرای قهرمانــی 
برداشــته اند. باید دید خبر کرونا گرفتــن رضاوند تأیید 
می شــود یا اینکه در حد همان سرماخوردگی است که 

ادعا کرده!

اســماعیل  بحــث  و  جــر  تماشــای  از  بعــد 
می شــد  فقــط  ســعادتمند،  احمــد  و  خلیــل زاده 
شــدن  شــگفت زده  جــز  چــاره ای  کــرد.  تعجــب 
نبــود. طرفین ســنگین ترین اتهام ها را بــه هم وارد 
می کردند و برای افشــاگری، هیچ حــد و مرزی قائل 
نبودند. شــاید اگر وقت بیشــتری بود، کار به جاهای 
در  فوتبــال  مدیریــت  می کشــید.  هــم  باریک تــری 
ایــران در بدیهیــات متوقــف شــده و از الفبــا جلوتر 
نرفتــه. باشــگاه ظاهراً بیــش از 100میلیــارد تومان 
در ســال گردش مالــی دارد اما مدیر ســابقش هنوز 

مفهوم »درآمدزایــی پایــدار« را نمی داند. تعریف 
درآمدزایی که مشخص است، اما هرچه می گردیم 
اســتقلال  نمی کنیم.  پیــدا  »پایداری«  بــرای  دلیلی 
با کــدام طرح اقتصــادی و کــدام اســتراتژی درآمد 
پایــدار ایجاد کرده؟ حــق پخش تلویزیونــی را احیا 
کرده؟  امضــا  چندســاله  مشــارکتی  قرارداد  یا  کرده 
را  آبی«  »پفــک  تولید  ایــده  هیچ کدام! خلیــل زاده 
به ســخره می گیرد )لااقل در این مــورد خاص حق 
هم دارد!( و طولی نمی کشــد که مشخص می شود 
منظــور از درآمدزایــی پایــدار در باشــگاه اســتقلال 
چیزی نبــوده جز اســتقراض 37میلیــاردی از یک 
فرد متمــول! در ادامه، قصه اســتراماچونی دوباره 
زنده می شــود. ســعادتمند به صراحــت از ملاقات 

حضوری بــا این مربــی در ایتالیا صحبــت می کند. 
فارغ از اینکــه ملاقــات رخ در رخ با اســتراماچونی 
مگر چه فضیلتی اســت که اقدام مثبــت مدیریتی 
از  استراماچونی  بعد  دقیقه  چند  فقط  شــود،  تلقی 
آن ســر دنیا، از بیــخ و بن چنین ملاقاتــی را تکذیب 
ایــران  فوتبــال  در  راســتگویی  متأســفانه  می کنــد. 
هیچ ارزشــی نــدارد و دروغگویی هــم تبعاتی برای 
گوینده ایجــاد نمی کنــد. ملاقاتــی در کار نبوده، به 
همین ســادگی! در همــه آن روزهایی کــه هواداران 
خسته اســتقلال راهی خیابان سعادت آباد و سئول 
می شــدند و بنر »اســترا باید برگردد« را روی دســت 
می گرفتنــد، درگیر یــک ملاقات افســانه ای بودند. 
خبر مهمــی نبوده جــز مذاکره محدود بــا فدریکو 

پاستورلو و رد و بدل کردن چند پیامک.
ســعادتمند بــر اســاس یــک فرضیه بشــدت 
خوشــبینانه راهــی ایتالیا شــد تــا پروژه »بازگشــت 
اســترا« را کلیــد بزنــد. رســانه های همســو بــا مدیر 
»شــمارش  پــروژه  ایــن  موفقیــت  بــرای  ســابق، 
هــوادار  و  بودنــد  انداختــه  راه  بــه  معکــوس« 
پــرده ای  پشــت  دســت های  به دنبــال  احساســاتی 
می گشــت که مانع از بازگشــت مربی محبوب شان 
به اســتقلال هســتند. بعد از ناکامی مدیران باشگاه 
شــد  مشــخص  اســتراماچونی،  کــردن  راضــی  در 
مشــکل فراتر از قوانیــن و مقررات بوده و خواســته 
مالی ایــن مربی برای بازگشــت، تفاوت فاحشــی با 
پیشــنهاد اولیه آنها داشــته. این واقعیت که مذاکره 

با اســتراماچونی به دلیل مســائل مالی به بن بست 
رســیده بــود، فقــط چنــد روز بعــد آشــکار شــد اما 
سعادتمند همچنان معتقد است چوب لای چرخ 
او گذاشــته اند و او می توانســت هم اســتراماچونی 
را بــه ایــران بازگردانــد و هــم اســتقلال را از جریمه 
همه  این  نجات دهد! در برابــر  45میلیارد تومانــی 
خوشبینی و ساده سازی مسائل، فقط باید گوشه ای 

نشست و تماشا کرد. 
آنچه دوشنبه شــب در برنامــه »فوتبال برتر« 
اتفاق افتاد، دلیل دیگری برای واگذاری همیشــگی 
اســتقلال و پرســپولیس به بخش خصوصی است. 
در فوتبالی که باشگاه ها مالکیت خصوصی داشته 

باشند، مدیریت پفکی امکان ادامه حیات ندارد.

بی احتیاطی بازیکنانی که حرفه ای فکر نمی کنند!

رضاوندهمکروناگرفت؟
سورپرایز احتمالی بازی با فولاد

نگاهویژهفکریبهبابکمرادی

فقط باید نشست و تعجب کرد

استقلالدرچنگالمدیریتپفکی!
نقد

علی مغانی     

اســتقلال در هفتــه دوم لیــگ بیســتم بــه اهــواز 
مــی رود و مقابل فــولاد قــرار می گیــرد؛ دیــداری که از 
اهمیت هــای بســیاری برخــوردار اســت. بــا توجــه به 
برخــی مصدومیت هــا و بیماری هــا بــروز تغییرات در 
ترکیب اصلی استقلال اجتناب ناپذیر است و سرمربی 
اســتقلال به ناچار در برخــی پســت ها تغییراتی ایجاد 
به  منجر  احتمــالًا  یزدانــی  مصدومیــت  کــرد.  خواهد 
شــد؛  خواهــد  مرادمنــد  محمدحســین  کــردن  بــازی 
مدافعی که به دلیل بســته بودن پنجره نقل و انتقالاتی 
اســتقلال در هفته اول نتوانســت برای آبی ها به میدان 
بــرود. این مدافع به احتمال زیــاد در کنار عارف غلامی 

در قلب دفاع اســتقلال قرار خواهد گرفــت اما ممکن 
است سرمربی اســتقلال محمد دانشــگر را هم در این 
فکری  می شــود  پســت به بــازی بگیــرد هرچند گفتــه 
اعتقاد چندانی به بازی دفاعی دانشــگر ندارد و بیشــتر 
می خواهــد از ایــن مدافــع در کارهــای هجومــی بهره 
بگیرد. اما در پســت دفاع راســت و دفاع چپ استقلال 
تغییــری نخواهیم داشــت و همچــون بازی قبــل وریا 
غفــوری و هروویــه میلیــچ بــه میــدان خواهنــد رفت. 
البته سرمربی استقلال برای پســت دفاع راست احمد 
موسوی را هم در اختیار دارد اما بعید است در این بازی 
از موسوی در ترکیب اصلی استفاده کند. در خط میانی 
هم بازیکنانــی همچون ریگــی، باقری، اســماعیلی و 
بیماری  رفت.  خواهند  میدان  به  مرادی  بابک  احتمالًا 
آرش رضاوند در واقع محمود فکری را به ســمت بازی 
گرفتن از این بازیکن جدید خواهد برد. البته ســرمربی 
اســتقلال دربــاره اینکه بــا چه روشــی مقابل فــولاد به 
میدان خواهــد رفت توضیحی به رســانه ها نــداده اما 
به نظر می رســد او از این بازیکنان استفاده خواهد کرد 
و در خــط حمله هــم مهدی قایــدی را در کنار ارســلان 
مطهری قرار خواهد داد. فکری دســتش روی نیمکت 
هم باز اســت و می تواند از بازیکنانــی همچون دیاباته 
و موســوی بازی بگیرد، ضمن اینکــه مهدی پور هم در 
کنار او حضــور دارد و متین کریــم زاده را هم می توان از 

جمله بازیکنانی دانست که شانس بازی دارند.


